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Vážení spoluobčané,
úvodem mi dovolte, abych vám 

ještě jednou za vedení města popřál 
hodně zdraví, osobní spokojenos-
ti a  přes všechny nesnáze i  splněná 
přání v novém roce 2021.

Marně se snažím vzpomenout, 
jaká předsevzetí jsem si začátkem 
loňského roku dal… Z  toho usuzu-
ji, že jsem ze své osobní nespoko-
jenosti dospěl do blaženého klidu 
osobního přijetí. Současná situace 
v  USA kolem prezidentských voleb, 
ale i  očkovací strategie v  naší zemi 
proti COVIDu-19 mě udržují v jistém 
znepokojení a  rozčarování. I  proto 
nemám příliš myšlenek na jakákoli 
předsevzetí a  soustředím se pouze 
na současnost.

Volbám prezidenta republiky, 
které proběhly v  únoru 2003 před-
cházela řada rozhovorů s jejich kan-
didáty. Toho času protikandidátem 
Václava Klause byl Jan Sokol, bývalý 
ministr školství, mládeže a  tělový-
chovy. Ptali se ho, co bude dělat, 
když nevyhraje. Pokusím se tu situa-
ci vybavit a popsat vám ji. Řekl něco 
v tom duchu, že v minulosti přihlížel 
volbě prezidenta, tuším to ani neby-
lo v naší zemi, ale že po neúspěšné 
volbě se ten dotyčný kandidát roz-
plakal, a  v  tu chvíli že si uvědomil, 
že je vlastně dobře, že tento kandi-
dát nebyl zvolen. Jan Sokol tím asi 
chtěl říci, že bude dost silný na to, 
aby unesl i  prohru, což se následně 
také zvolením Václava Klause stalo. 
Vzpomněl jsem si na tuto situaci ve 
chvíli, kdy dosluhující prezident USA 
Donald John Trump znovu kandido-

val na post prezidenta a svoji prohru 
neunesl.   

Chtěl bych poděkovat pracov-
níkům Střediska volného času Po-
hořelice za pomoc seniorům s  re-
gistrací do systému očkování proti 
COVIDu-19, kterou poskytují na ul. 
Dlouhá 39, pondělí až pátek v  čase 
od 8.00 do 15.00, tel. 519 424 558.

V  samém závěru loňského roku 
nás překvapila dívka spící na asfal-
tové ploše na místě určeném pro 
zásobování supermarketu Jednoty 
Mikulov na ul. Vídeňská. Nemohu se 
o  podrobnostech s  ohledem na cit-
livost dané věci zde rozepisovat, ale 
bylo velmi obtížné jí pomoci. Den 
poté, kdy byla z  ulice zachráněna, 
začal padat sníh. Chtěl bych proto 
už jen poděkovat za pomoc, která 
dívce byla poskytnuta pracovnicemi 
našeho sociálního odboru Bc. Ire-
nou Peřinkovou, paní vedoucí Ing. 
Silvou Maturovou, strážníky naší 
městské policie, Záchrannou služ-
bou Jihomoravského kraje a  terén-
ním týmem Práh jižní Morava, z.ú. ze 
Znojma.

Blíží se svátek sv. Valentýna 
(14.02.), který častokrát rozděluje 
mužskou společnost na ty pro a pro-
ti. Ty „proti“ bych zdvořile požádal, 
aby své drahé polovičce tedy koupili 
kytku o  den dříve, chybu tím určitě 
neudělají.

Chtěl bych poděkovat všem ob-
čanům, kteří se nevzdávají, neztrá-
cejí naději, chodí do práce a žijí pro 
druhé.

 Bc. Miroslav Novák, DiS.,
starosta města
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INVESTIČNÍ AKCE VE MĚSTĚ
Stavba okružní křižovatky 

V červenci začala společnost IMOS Brno s výstavbou okruž-
ní křižovatky. Stavební objekty týkající se krajských komuni-
kací hradil Jihomoravský kraj. Opravu ulice Sportovní, stav-
bu parkovacích míst na téže ulici a odvedení dešťových vod 
hradí město. Z městských prostředků bude hrazena částka 
cca 20 mil. Kč. Od 18.11. je v provozu obchodní dům TESCO, 
od 14.12. je kruhový objezd využíván motoristy. Firma do-
končuje chodníky kolem objezdu, dále pokračují práce na 
ul. Sportovní (parkovací místa, chodníky). Na ul. Sportovní 
je třeba dokončit chodníky, veřejné osvětlení, dořešit odvod 
dešťových vod, upravit nové místo pro Boží muka a provést 
vegetační úpravy. Nyní je stavba v  technologické (zimní) 
přestávce, s některými pracemi se čeká na jaro.
 

 Velký Dvůr, splašková kanalizace

Společnost Vodovody a  kanalizace Břeclav, a.s., (dále jen 
VaK) uspěla na Státním fondu životního prostředí ČR se 
žádostí o  dotaci na vybudování splaškové kanalizace ve 
Velkém Dvoře.  VaK do akce vloží získanou dotaci (cca 27 
milionů Kč), město hradí zbytek akce (předběžně cca 15 mi-
lionů Kč) a zpracovanou projektovou dokumentaci. Protože 
investorem bude VaK, ušetří město částku DPH ve výši přes 
8 milionů Kč. Nyní probíhá výběr zhotovitele, přičemž před-
pokládáme, že soutěží dojde k  výrazné úspoře nákladů. 
Stavba sama začne zřejmě na jaře 2021, trvat bude asi 1 rok.
 
Dlouhá, Pšeničná, oprava tzv. Konírny v  areálu Pfann 

Opravu Konírny provádí společnost Winning PS – stavební 
fi rma. Jedná se o výměnu střechy, vyklizení půdy, zpevnění 
kleneb, dozdívky poškozeného zdiva. Po přeložení elektric-
kého vedení ze štítu budovy směrem do Pšeničné bylo mož-
né odstranit vyzděný štít a dokončit věnec na obvodových 
zdech. Pracovníci fi rmy Strekon již v prosinci postavili krovy 
a  následně položili krytinu. Nyní probíhá zařezávání kryti-
ny a následovat by měla i klempířská práce. Objekt Konírny 
bude zajištěn proti dalšímu chátrání z důvodu povětrnost-
ních vlivů. Město se nyní snaží zajistit fi nance v dotačním ti-
tulu Brownfi eld na další pokračování oprav, aby objekt bylo 
možné využívat pro výstavní činnost.
 

Výsadba parčíku podél Šumického potoka, úprava plo-

chy pro sport a relaxaci 

V prostoru podél Šumického potoka, v místech mezi ul. Zno-
jemskou a bývalými kasárnami, vysadila společnost Kavyl té-
měř sto stromů a přes dvě stě šedesát keřů. Plocha bude do-
plněna herními prvky, na které přispěla společnost Residence 
Malý Vinohrad, s.r.o., částkou 400 tis. Kč. Zlepší se tím podstat-
ně možnost trávení volného času pro maminky s malými dět-
mi v této části města. Úpravy by měly být hotové během jara.  

 Ing. Josef Svoboda, 
2. místostarosta

Plynofi kace části Chaloupek

V  roce 2019 byly zahájeny projekční práce na plynofi ka-
ci části Chaloupek – ulice Lázeňská, Poříčí a Staropoštovní 
a Nová. Společnost Moravia Gas Projekt připravila v průbě-
hu r. 2019 projektovou dokumentaci pro plynovodní řady 
i plynovodní přípojky a požádala o územní řízení. Na pod-
zim jsme provedli výběr fi rmy, která bude provádět funkci 
technického dozoru stavby. Zkraje ledna proběhl výběr 
dodavatele na vlastní plynofi kaci. Smlouva by měla být po-
depsána do konce ledna. Práce provede společnost Hutira
-PSV z Ivančic, a to do konce léta tohoto roku.
 
Stavba přechodu pro chodce v Nové Vsi 

V srpnu 2020 zahájila společnost Silnice Škrob práce vedou-
cí k postavení přechodu pro chodce v Nové Vsi v blízkosti 
bývalé mateřské školy. Stavba stála cca 3 miliony korun, sta-
vebně je dokončena. V prosinci byly osazeny dopravní znač-
ky a na vozovce vyznačen přechod.

možné využívat pro výstavní činnost.at promožné využívat pro výstavní činnos



WWW.POHORELICE.CZ
3

ÚNOR 2021

OZNÁMENÍ MĚÚ
CO NÁS LETOS ČEKÁ?

Během letošního roku bude v  na-
šem městě probíhat uložení kabelu 
nízkého napětí do země celkem ve 
dvou lokalitách. Tyto akce jsou realizo-
vány společností E. On a město je pou-
ze dotčeným účastníkem. S  ohledem 
na složitost a malý prostor pro uložení 
dalšího vedení v  jednotlivých chodní-
cích, Vás prosíme, o trpělivost při pro-
vádění stavebních prací.

Jedná se o celou ulici Znojemskou, 
a  to od nového kruhového objezdu 
až po Šumický potok (modrý bytový 
dům). Současně město Pohořelice 
požádalo o dotaci v rámci výzvy ope-

račního programu životní prostředí 
zaměřenou na hospodaření se sráž-
kovými vodami v intravilánu. V rámci 
této výzvy jsme zpracovali projekto-
vou dokumentaci na celkovou rekon-
strukci chodníku v  celé délce ulice. 
V  případě přidělení dotace plánuje-
me stavbu nového chodníku podél 
ulice Znojemská v roce 2022. Připra-
vujeme také výměnu stávajícího ve-
řejného osvětlení v této části města. 
Čekáme na vyhodnocení již podané 
žádosti na LED světla v  programu 
EFEKT 2021 ministerstva průmyslu 
a obchodu.

Dalšími ulicemi, ve kterých dojde 
k uložení nízkého napětí do země, jsou 
Poříčí, Dlouhá a Mlýnská. Jelikož v těchto 
místech dojde k odstranění sloupů elek-
trického vedení, ztratíme i  držáky pro 
veřejné osvětlení. Proto jsme této akci šli 
naproti a již v minulém roce byly nakou-
peny nové LED lampy v rámci dotačního 
projektu EFEKT 2020. Společnost s osa-
zením nových sloupů začne souběžně 
s odstraňováním těch elektrických.

Předem děkuji za Vaši vstřícnost 
a přeji pevné zdraví.

   Mgr. Patrik Pařil
1. místostarosta    

NOVÉ GARÁŽE – ULICE ŠUMICKÁ 
Město Pohořelice připravuje vý-

stavbu 24 ks garážových stání v  lo-
kalitě ulice Šumická dle přiloženého 
situačního plánku. Na území je po-
třeba provést přeložku vodovodního 
řádu a  následně stavební připrave-
nost pro umístění prefabrikované 
garáže se sekčními vraty, která dle 
zjištění vychází ekonomicky dostup-
něji než zděná výstavba. Součástí 
bude samostatná elektrická přípojka 
a  zabezpečení odvodnění dešťových 
vod. Předpokládaná prodejní cena 
400 – 450 tis. Kč.

S  ohledem na fi nanční náklady 
by byl prodej uskutečněn smlouvou 
o  smlouvě budoucí s  předfi nancová-

ním ze strany zájemců. Jedná se o před-
běžné zjištění zájmu, prodej podléhá 
schválení Zastupitelstvem města Po-
hořelice. Případní zájemci ať se hlásí na 

email patrik.paril@pohorelice.cz. Bližší 
informace na tel. 777 794 444.

Mgr. Patrik Pařil,
1. místostarosta     

ŠUMICKÝ POTOK POHOŘELICE – ÚPRAVA OKOLÍ 
Město Pohořelice zahájilo v  listo-

padu 2020 realizaci projektu Šumický 

potok Pohořelice – úprava okolí, kte-
rý je spolufi nancován z prostředků Ev-
ropské unie, Operační program Životní 
prostředí.

Cílem projektu je upravit veřejně 
přístupné plochy podél koryta Šumic-
kého potoka (poblíž lokality bývalá 
kasárna). Pomocí dosadby a  úpravy 
terénu zvýšit biodiverzitu této lokali-
ty a zároveň zpříjemnit pobyt na této 

ploše obyvatelům města Pohořelice. 
Realizací projektu bude vytvořena 
pravobřežní loučka - základem bude 
klasický luční druhově pestrý porost 
tolerující sucho, ve středové části bude 
pak druhově pestrý nižší porost, který 
snese častější pokos. Pěší trasy budou 
realizovány v  současně vyšlapaných 
místech aktuálních pěšin – formou 
štěrkové pěšiny. Remízek – bude u něj 
provedena zdravotní probírka, bu-
dou ponechány vytypované dřeviny, 

které tvoří kostru budoucího porostu. 
Pro drobné ptáky budou na stromech 
instalovány ptačí budky, pro drobné 
živočichy bude zřízeno zimoviště z ka-
menné skládaniny, z  větví a  kmenů 
bude vytvořeno broukoviště.

V  rámci realizace projektu bude 

vysázeno 92 stromů a  265 keřů, 
založeno 4 373 m2 krajinného trávní-
ku a  4  666 m2 louky. Bude vytvořeno 
492 m2 zatravněné štěrkové pěšiny.
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Řešené území bude vybaveno la-
vičkami, odpadkovými koši, informač-
ní tabulí o projektu a vysázených rostli-
nách a sortimentu živočichů.

V  rámci realizovaného prostoru 
město Pohořelice z  vlastních pro-
středků (nezpůsobilý výdaj projektu) 
umisťuje herní prvky pro dětské hři-
ště – viz ilustrační foto. Celkové ná-

klady na pořizovaný herní prvek jsou 
cca 800 tis. Kč, kdy polovinu nákladů 
poskytla společnost Residence Malý 
Vinohrad, s.r.o., která v  této lokalitě 
staví bytové domy. V následujících le-
tech bude postupně prostor doplněn 
dalšími herními prvky.

Harmonogram realizace projektu: 
11/2020 až 04/2021 (dokončení výsa-

deb), následná péče bude pokračovat 
až do 11/2023.

 Celkové náklady projektu 2,287 mil 
Kč vč. DPH, z toho přislíbená dotace je 
ve výši 1,372 mil Kč.
Realizační fi rma: Kavyl, spol. s  r.  o., 
Mohelno
Projektant: Ing. Eva Wagnerová, Brno

Za realizační tým Ing. Hana Mlýnková, 
regionální rozvoj města Pohořelice

ELEKTRONICKÁ EVIDENCE VÝSYPŮ ODPADŮ V NOVÉM KABÁTĚ 
Svozová společnost FCC ČR, s. 

r. o., spustila od 1.1. 2021 tuto služ-
bu nově na webovém portálu pod 
značkou NAŠE POPELNICE – www.
nasepopelnice.cz. Je zde vedena 
kompletní evidence výsypů odpa-
dů a  další informace, mj. dosažené 
procento třídění odpadu ve vaší do-
mácnosti, které souvisí s  výší slevy 
z poplatku za odpad dle OZV města 
Pohořelice 2/2017.

Přihlašovací údaje jsou stejné, 
jaké jste obdrželi při převzetí popel-
nic na tříděný odpad. Je nutné použít 
původní heslo. Pokud se přihlásíte 
přes původní odkaz, systém vás sám 
přesměruje. V případě, že přihlašova-
cí údaje nemáte nebo jsou nefunkč-
ní, můžete se obrátit na Ing. Ivanu 
Galiovou – nejlépe e-mailem: 
ivana.galiova@pohorelice.cz, 
tel. 720 071 497.

Informace pro občany 

– nádoby na sklo:

Vývoz skla je uveden v harmonogra-
mu svozu odpadů, z důvodu, že k ně-
kterým větším bytovým domům byly 
umístěny kontejnery na sklo. Nádoby 
na sklo nebudou distribuovány do jed-
notlivých domácností v rodinných do-
mech. Děkujeme za pochopení.

Ing. Ivana Galiová,
odbor životního prostředí MěÚ Pohořelice
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MĚSTSKÁ POLICIE POHOŘELICE
ČINNOST MĚSTSKÉ POLICIE POHOŘELICE ZA ROK 2020

Městská policie Pohořelice vykonávala činnost v průbě-
hu roku 2020 podle Zákona o obecní policii č. 553/1991 Sb. 
Řídícím městské policie byl starosta města Bc. Miroslav No-
vák, DiS, vedoucím strážníkem Ing. Štěpán Pirnus. Činnost 
Městské policie Pohořelice zajišťovali celoročně 4 strážníci, 
přičemž v  průběhu roku jeden strážník odešel a  dva noví 
strážníci nastoupili. Tím se ke konci roku 2020 stabilizoval 
níže uvedený tým strážníků, který je připraven plnit úkoly 
městské policie i pro rok 2021 v níže uvedeném složení.
Strž. 001 Ing. Štěpán Pirnus, vedoucí strážník 
Strž. 002 Adam Minařík 
Strž. 003 Jaroslav Lukáč

Výkon služby strážníků Městské policie Pohořelice byl 
v roce 2020 poznamenán stejně jako celá naše společnost ko-
ronavirovou pandemií. Především vyhlašováním nouzového 
stavu, který trval vyjma několika letních měsíců většinu roku. 
To se projevilo především v rozšíření pracovní náplně vyplý-
vající z  nařízených opatření jak vládou, tak ministerstvem 
zdravotnictví. Strážníci museli navíc řešit přestupky v oblasti 
nošení roušek, shlukování se na veřejnosti, konzumace alko-
holu na všech veřejných prostranstvích a dodržování mnoha 
dalších jednotlivých zákazů (tzn. více kontrol, šetření, admini-
strativy apod.). Byl zjištěn nezanedbatelný počet osob, které 
nařízená opatření porušovaly.  Tyto osoby strážníci řešili upo-
zorněním, domluvou, ale také blokovou pokutou nebo ozná-
mením správnímu orgánu.

Kromě povinností vyplývající z nouzového stavu však měst-
ská policie plnila i ostatní úkoly vyplývající ze zákona o obecní 
policii.  Především zabezpečení místních záležitostí veřejného 
pořádku a dohledu na bezpečnost a plynulost provozu na po-
zemních komunikacích. I v tomto roce se dařila velmi dobrá 
spolupráce městské policie s orgány Integrovaného záchran-
ného systému, příslušnými soudy, exekutory, soudními vyko-
navateli nebo s orgány sociálně právní ochrany dětí. Vynikající 
spolupráce byla opět i s Kynologickým klubem Pohořelice, za-
stoupeným panem Vladimírem Procházkou.

Vzhledem k  nárůstu povinností městské policie, jako 
i z hlediska dlouhodobého cíle věnovat více času kontrolní 
činnosti v ulicích města a v lokalitách s vyšším výskytem kri-
minality, došlo v průběhu roku ke změně, která nám tento cíl 
pomohla přiblížit. Od prosince 2020 se na výpomoc měst-
ské policii ve věci zabezpečení přechodů pro chodce při od-
chodech dětí ze základní školy I. stupně přihlásili pan Milan 
Procházka a Jan Opavský. Další změnou bylo zahájení spo-
lupráce s paní Zuzanou Horkou, která pomáhala strážníkům 

(potažmo všem občanům) s problematikou odchytu, ošetřo-
vání a chovu koček.

Jedna z největších změn však přichází od 1. ledna 2021. 
Díky vedení města Pohořelic  došlo od nového roku k  na-
výšení členů městské policie na 5 strážníků. Z toho důvodu 
Městská policie Pohořelice rozšířila rozsah výkonu služby 
kromě úředních hodin městského úřadu o odpolední směny 
ve dnech čtvrtek, pátek a sobota. V tyto dny mohou občané 
kontaktovat strážníky městské policie až do 21.00. Naším cí-
lem do dalšího období je zabezpečit výkon služby celý týden 
od pondělí do soboty v čase 07.00 – 21.00. To máme v plánu 
realizovat postupným způsobem, kdy dojde ke zrušení nou-
zového stavu a především k navýšení týmu na 6 strážníků.

Všem občanům města tímto strážníci Městské policie Po-
hořelice přejí do roku 2021 hodně zdraví, mnoho štěstí a spo-
kojenosti.
Poděkování Městské policie Pohořelice

- Vladimíru Procházkovi, vedoucímu Kynologického klubu 
Pohořelice, který nám byl nápomocen i v roce 2020 při od-
chytu a ustájení toulavých a opuštěných psů.

- Zuzaně Horké, která s námi zahájila spolupráci při odchy-
tu, ošetření a chovu opuštěných a nemocných koček.

- Milanu Procházkovi a Janu Opavskému za spolupráci při 
zabezpečování přechodu pro chodce při odchodu dětí ze 
základní školy.

-  Všem odborům městského úřadu za spolupráci při řešení 
přestupkové činnosti nebo správních řízení a Komisi pro 
projednávání přestupků.

-  K-centru Břeclav za spolupráci při odborné likvidaci nále-
zů aplikačních pomůcek drogově závislých.

-  Všem občanům, kteří byli nápomocni strážníkům městské 
policie při zabezpečování místních záležitostí veřejného 
pořádku.

V roce 2020 Městská policie Pohořelice řešila:

 -  234 x Přestupky řešené blokovou pokutou v celkové část-
ce  74 500 Kč.

-  166 x Přestupky řešené vyslovením domluvy.
-  43 x Výběr poplatků za zábor veřejného prostranství v cel-

kové částce  7 700 Kč.
- 16 669  x Přestupky v dopravě zpracované strážníky, ke 

kterým došlo překročením dovolené rychlosti – měření 
rychlosti pomocí radarů.

- 424 x Úřední záznamy (oznámení, zjištění, šetření aj. o pře-
stupkové činnosti  a jejich řešení).

- 38 x  Zjištěné nálezy (doklady, peněženky, jízdní kola aj.) 
a následné řízení.

- 42 x Součinnost s orgány státní správy a samosprávy (PČR, 
soudy, exekutorské úřady, odbory MěÚ).

- 9 x Nedovolené skládky odpadu.
 -  22 x Odchycení zvířat (ve většině případů psů).

V Pohořelicích 14.1.2021 Městská policie Pohořelice 
Ing. Štěpán Pirnus, vedoucí strážník

Strž. 004 Milan Čech  
Strž. 005 Milan Stuchlík   
(viz. foto – zleva doprava)
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ZŠ A MŠ POHOŘELICE
ZE ŽIVOTA 1.B 

Bylo, nebylo… tak začíná pohádka.
Byla, nebyla škola… tak začal náš 

první školní rok.
V  září jsme se slavnostně přivíta-

li a  každý den jsme se na sebe těšili. 
Dopolední chvilky nad učivem vystří-
daly tvořivé činnosti a  různé aktivity. 
Sváděli jsme souboj s velkou aktovkou 
a s přípravou hromádek na vyučování. 
Potrápilo nás i hledání čipu, bačkůrek 
či cviček. Když malý človíček ještě ne-
umí číst, je pro něho snadné si do své 
aktovky uklidit sousedův sešit. Takové 
všelijaké nástrahy na nás čekaly. Zdálo 
se to být v říjnu na dobré cestě, ale při-
šly první překážky – desinfekce, roušky, 
organizované přesuny. Zvládali to dob-
ře nejen prvňáčci, ale i ostatní školáci si 
zaslouží velkou pochvalu.

Od 14. října jsme se začali vídat na 
společných on-line hodinách, proto-
že se škola zavřela. První hodiny byly 
takové pokusné. Jak zapnout vše tak, 
abychom se tam všichni viděli, zároveň 
se nerušili a přitom zvládli práci jako ve 
škole? Pro prvňáčky nešťastná situace. 
Uměli jsme tenkrát pouze tři písmen-
ka a počítání do 4, vzpomínáte? Těžko 
si takový školák přečte zadání úkolu 
či napíše odpověď paní učitelce přes 
počítač. Prostě to ještě neumíme a po-
moc ze strany rodičů nebo prarodičů 
byla zoufale nutná.

Zvládli jsme pokračovat ve výuce 
písmen i počtů. Povídali jsme si o pří-
rodě, hráli jsme hry, tvořili výrobky jako 
na pracovních činnostech, malovali, 
dokonce jsme psali  dopis Ježíškovi 
či vytvářeli pokus s  fi xou. Věřili byste 

tomu, že jsme psali i diktát na mazací 
tabulku a četli na známky na kameru? 
I to jsme podnikli. A jak to bylo se zaká-
zaným tělocvikem? No, všelijak. I s tím-
to problémem jsme si poradili. Prvňáč-
ci vyrazili s rodiči na procházku podle 
mapy (dle všech pravidel nařízených 
naší vládou). Cestou plnili úkoly z ma-
tematiky, češtiny, prvouky i  dopravní 
výchovy. Na konci cesty na nás čekala 
odměna.

Utekl měsíc a  18. 11. jsme se zase 
potkali pod střechou školy. Pod rouš-
kami byly vidět usmívající se tváře dětí, 
které zasedly zpět do lavic. Sice musí-
me mít zakryté obličeje celý den, neu-
stále myslet na mytí rukou, nemíchat 
se, jsme ale rádi, že se vidíme a může-
me se učit společně.

V 1. B jsme oslavili  návrat košíkem 
sladkostí a svatomartinskými rohlíčky. 
Třída tam na nás čekala přesně tak, jak 
jsme ji opustili. Paní učitelky malých 
školáků, ty se těšily možná více než 
děti.

Poděkování patří všem rodičům za 
velké úsilí a  snahu při vzdělávání dětí 
distančně. Nesnadná situace nastala 
v rodinách s více dětmi školou povin-
nými. Distanční výuka je na rozdíl od 
jarní vlny povinná. Potřebnou techniku 
zapůjčila škola, ale přimět děti k domá-
cí výuce, to museli zvládnout rodiče 
sami.

Těšíme se na lepší časy a  na starší 
kamarády, bez nich je ta škola tak nějak 
tichá až smutná.

Za prvňáčky Mgr. Ivana Poprachová

PO KRÁSÁCH NAŠEHO KRAJE
V  podzimním daltonu procestovala 5. A  jižní Moravu. A  že se bylo kam 

podívat! Za krásami našeho kraje jsme nemuseli daleko, vždyť Pálava a Nové 
Mlýny leží vyloženě za humny. Podrobně jsme si prošli především krajské 
město Brno, ale podívali jsme se i k Slavkovu, Znojmu nebo Blansku. Navštívi-
li jsme památky UNESCO, Národní park Podyjí i Moravský kras, toky řek jsme 
sledovali až k  hranicím se Slovenskem a  Rakouskem. Cestování prstem po 
mapě nás bavilo, už se těšíme, až budeme moci některé z míst navštívit osob-
ně.

Mgr. Martina Kozderová
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BĚH KE CVRČOVICKÉMU SPLAVU 

SVATÝ VÁCLAV
Den české státnosti, 28. září, sv. Vác-

lav – to byly indicie ke splnění úkolů dal-
tonské výuky, ke které jsme se mohli po 
více než půl roce opět vrátit. Společně 
jsme zhlédli tematické video z dílny au-

torů Dějiny udatného národa, přečetli 
jsme si příběh o sv. Václavovi a dozvě-
děli se spoustu nových a  zajímavých 
informací o jeho životě. Už víme, kdo to 
byl Boleslav, Ludmila i Drahomíra a  ja-

kým způsobem do jeho života zasáhli. 
Práce ve skupinách a  společná tvorba 
plakátu o sv. Václavovi byla jen příjem-
nou tečkou za daltonským dnem.

Mgr. Erika Tesárková

Žáci 4. B podpořili na konci září evropský 
projekt ESSD – Evropský školní sportovní den 
s hlavní myšlenkou podpory pohybové aktivi-
ty dětí. Přestože se mělo jednat o akci s účastí 
co největšího počtu dětí, z  důvodu koronavi-
rových opatření proběhl pouze za symbolic-
ké účasti naší třídy. Děti běžely v délce 1,5 km 
ke cvrčovickému splavu. Stejnou vzdálenost 
zvládly také zpět. Domnívám se, že to byla vý-
zva především pro ně samotné dokázat si, že to 
zvládnou, a to s vědomím, že podporují dob-
rou věc. Odměnou se jim stal nejen příjemný 
odpočinek u splavu s brouzdáním ve vodě, ale 
zejména dobrý pocit z překonání sebe sama :).

Mgr. Erika Tesárková
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PRVŇÁČCI UŽ MAJÍ SLABIKÁŘ
Poslední listopadový týden jsme si v prvních třídách slavnostně předali naši nejdůležitější knížku – SLABIKÁŘ.
Byl to zároveň náš první projektový den. Malí školáci plnili různé úkoly a snažili se získat pět klíčů, které jim odemkly 

cestu ke čtení ve Slabikáři. 
Všem žáčkům se podařilo úkoly splnit a domů si nadšeně odnesli novou knihu s vlastnoručně vyrobenou zálož-

kou.                                                                                                                                                           
Paní učitelky prvních tříd

JAZYKOVÉ VZDĚLÁVÁNÍ UČITELŮ – ZÁVĚREČNÁ ZPRÁVA 
Číslo projektu: 2018-1-CZ01-KA101-047445

V listopadu 2018 se naší škole poda-
řilo získat grant z programu Erasmus+, 
který byl naplánován na 2 roky. Celko-
vě jsme získali 31.203 € na zvýšení jazy-
kové vybavenosti našich vyučujících. 
Po provedení nezbytných administ-
rativních úkonů začal projekt realizací 
přípravných jazykových kurzů na jaře 
2019, pokračoval letními 14denními 
jazykovými kurzy v zahraničí a poté se 
někteří ještě dále zdokonalovali v pou-
žívání cizího jazyka až téměř do ukon-
čení celého projektu.

Projekt jsme podali především pro-
to, že díky spolupráci města a  ZŠ se 
podařilo po letech získat dotaci na re-
konstrukci Paarova zámečku. Město se 
školou připravilo i další úspěšný projekt 
na  desetitřídní objekt přístavby školy 
s odbornými učebnami (mj. i jazykový-
mi).  Chceme samozřejmě těchto pro-
stor využít ke zlepšení podmínek výuky 
odborných předmětů i  ke zkvalitnění 
výuky angličtiny. Také chceme být při-
praveni na zvýšený počet vyučovacích 
hodin angličtiny, který bychom byli 
schopni pokrýt z vlastních zdrojů v pří-
padě, že by na trhu práce přetrvával ne-
dostatek aprobovaných učitelů Aj.

Nejzajímavější částí pro všechny zú-
častněné byly pobyty v Irsku a jeden na 
Maltě. Sedm vyučujících se vzdělávalo 
v Galway, dvě učitelky v Corku a nako-
nec odjela jedna účastnice na Maltu. 
Kromě výuky zahrnoval pobyt i  různé 
výlety po přírodních krásách (národní 
park Connemara, Moherské útesy, ná-
rodní park Killarney), v odpoledních ho-
dinách se konaly různé kulturně-spole-
čenské akce, jejichž cílem bylo procvičit 

používání angličtiny v  reálném životě 
a seznámit se s kulturou a zvyky jiných 
účastníků. Frekventanti kurzů totiž při-
jeli doslova z celého světa. Nejvíce jich 
dorazilo ze Švýcarska, dále byly zastou-
peny země jako Francie, Španělsko, Itá-
lie, Rusko, Německo, ale i Mexiko, Brazí-
lie, Thajsko či daleké Japonsko.

Projekt byl ukončen 30. listopadu 
2020. Nyní hodnotíme jeho dopad 
a splnění cílů. Lze říci, že se nám poda-
řily téměř všechny splnit. Učitelé získali 
nové zkušenosti, posílila se motivace 
k  dalšímu sebevzdělávání, naváza-
li jsme nové kontakty a  poznali další 
členské země EU. Všechny tyto zku-
šenosti mohou vyučující předávat dál 
svým žákům v průběhu školního roku. 

Neméně významná je celková interna-
cionalizace školy. Celý program se po-
dařilo uskutečnit a vyčerpat grant beze 
zbytku, protože opatření v  souvislosti 
s  pandemií COVID-19 začala platit až 
mnohem později.

Zpracovala koordinátorka projektu 
Ing. Hana Konečná

Tento projekt je realizován za fi nanč-
ní podpory programu Erasmus+ Evrop-
ské unie.

Za obsah sdělení odpovídá výlučně 
autorka. Sdělení nereprezentuje názory 
Evropské komise a Evropská komise ne-
odpovídá za použití informací, jež jsou 
jeho obsahem.



12
POHOŘELICKÝ ZPRAVODAJ 

ÚNOR 2021

STŘEDISKO VOLNÉHO ČASU POHOŘELICE
Letošní školní rok je více než netra-

diční. Přesto doufáme, že letní tábory 
budou a  že proběhnou s  nadšením 
a s velkou radostí.

Na příměstské tábory se bude mož-
né on–line přihlašovat od 1. 3. 2021, 
na pobytové od 1. 4. 2021. Veškeré in-
formace a postupy k on-line přihlašo-
vání zašleme všem dětem, které mají 
v tomto školním roce aktivní přihlášku 
do kroužku, v únoru 2021. Všechny in-
formace pak budou na webu i na sítích 
SVČ Pohořelice. Kdo nebude mít mož-
nost on-line přihlašování, bude možné 
se přihlásit přímo na SVČ, ale v režimu 
opatření a procesu přihlašování.

V případě, že u nás nemáte aktivní 
přihlášku, sledujte naše stránky a  ko-
munikační kanály.

PŘEHLED LETNÍCH TÁBORŮ 2021
Vodácký putovní tábor  Otava, 6 - 18 let  1. 7. - 7. 7. 2021
Vranov Podhradí, 6 - 18 let   3. 7. - 11. 7. 2021
Horolezecký tábor Jedovnice, 6 - 18 let  12. 7. - 16. 7. 2021
Letní sportovní Camp, 6 - 15 let   12. 7. - 16. 7. 2021
Florbo Camp Přibice I. 17. 7. - 20. 7. 2021
Příměstský tábor Indiánské léto, 6 - 15 let 19. 7. - 23. 7. 2021
Rybářský tábor 20. 7. - 23. 7. 2021
Florbo Camp Přibice II. 21. 7. - 24. 7. 2021
Příměstský tábor  Galerie pod sluncem, 6 - 15 let 26. 7. – 30. 7. 2021
Příměstský tábor Bav se s námi, 6 - 15 let 26. 7. – 30. 7. 2021
Příměstský tábor Týden plný radosti 2. 8. - 6. 8. 2021
Příměstský tábor  Trosečníci 9. 8. - 13. 8. 2021
Příměstský tábor  Cirkusová škola 16. 8 – 20. 8. 2021

 Mgr. Monika Janičatová,
ředitelka SVČ Pohořelice

PŘIHLAŠOVÁNÍ NA TÁBORY SVČ POHOŘELICE

Jak již bylo řečeno, od roku 2021 
přecházíme na on-line přihlašování 
na všechny tábory a kroužky SVČ Po-
hořelice. Doufáme, že vám tímto uleh-
číme proces přihlášení a vyhneme se 
tak zbytečným frontám u nás na Do-
mečku.

Od 1. 2. 2021 se bude možné přihlá-
sit do klientského centra, doporučuje-
me se přihlásit do klientského centra 
s předstihem.

Od 1. 3. 2021  se  bude možné při-
hlásit na všechny tábory elektronicky 
přes náš přihlašovací portál - Klientské 
(rodičovské) centrum na adrese: htt-
ps://svcpohorelice.iddm.cz/

Pro rychlejší přihlášení doporučuje-
me on-line registraci z domova.

 
Pro koho je klientské centrum určeno:
- pro rodiče (do 18 let dítěte)
- pro účastníky (od 18 let).

Co lze v klientském centru vykonávat:
- přihlašovat sebe / své děti na krouž-

ky, akce a tábory
- zadávat nové členy do databáze
- měnit údaje u stávajících členů
- kontrolovat zpracování přihlášek 

(jejich momentální stav)
- kontrolovat došlé platby či nezapla-

cené položky, prodlužovat platby 
na další období u kroužků .

 TV DOMEČEK
Dobrý den, milé děti, vážení rodiče,
 v současné době je z důvodu opatření PES pozastavena 

prezenční činnost škol a  školských zařízení. Velice nás mrzí 
tato skutečnost, ale až do odvolání se nemohou prezenčně 
konat kroužky našeho zařízení. SVČ Pohořelice se z  tohoto 
důvodu rozhodlo pro vás připravit edukativní, inspirativní 
médium, které má on-line formu. Tento vzdělávací portál 
nese název TV Domeček. Je sestaven průřezově ze všech ob-
lastí naší činnosti, našeho vzdělávání. Naleznete zde výtvar-
né, keramické, sportovní, technické i  přírodovědné oblasti 
vzdělávání, něco nového se nejen dozvíte a naučíte, ale věří-
me,  že se i pobavíte.

Tato platforma je otevřena od 14. ledna 2021. Může-
te si ji otevřít prostřednictvím našich webových stránek 

www.svcpohorelice.cz či dalších sítí SVČ Poho-
řelice. Každý čtvrtek počínaje 16. lednem na 
vás bude čekat nové vydání. Každé vydání bude stále dostup-
né, a pokud budete mít zájem, můžete si ho víckrát otevřít.

Médium TV Domeček není myšleno jako nahrazení krouž-
kové činnosti. Připravujeme ho proto, abychom dětem zpest-
řili volný čas. Nejsme zastánci vysedávání před počítačem, ale 
bohužel v této době nemůžeme nabídnout jinou cestu než 
on-line. Věřte, že i pro nás není ideální tato situace a raději 
bychom připravovali karneval, běhali s dětmi v parku nebo 
jeli na lyžařský výcvik. Doufáme však, že i přesto, že se budou 
děti dívat na naše vydání přes TV, nebudou se nudit.

 Mgr. Monika Janičatová,
ředitelka SVČ Pohořelice
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 MUZEJNÍ SPOLEK POHOŘELICE 
ZPRÁVA O ČINNOSTI MUZEJNÍHO SPOLKU

1.    Vánoční výstava  20.12.2019 - 6.1. 2020, uzavřena 
12.1., účast 200 návštěvníků.

2.    Účast na mezinárodním veletrhu Regointour a GO 
na brněnském výstavišti - 16.-19.1. 2020, ve spolupráci s br-
něnským Muzeem trampingu na jejich expozici jako hos-
té jsme měli samostatnou část věnovanou naší činnosti – 
k dispozici byly historické fotografi e, pro sběratele kapesní 
kalendáře i pohlednice vydané MS a samozřejmě také pro 
zájemce i výklad o našich exponátech a pozvání na návště-
vu. O  počtu návštěvníků lze jen spekulovat, výstavištěm 
prošly tisíce lidí.

3.   Velikonoční výstava, plánovaná od 4. do 13. 4., spo-
jená se zápisem do knihy rekordů Agentury Dobrý den Pel-
hřimov. Termín byl odložen, ale sčítání rekordního počtu 
pohlednic proběhlo za přísných opatření za účasti komisa-
ře z Pelhřimova, novinářů z ČTK, Práva, MF dnes a zástupců 
regionálního tisku ve dnech 2. - 4. 4. Současně jsme natočili 
virtuální videoprohlídku celé expozice. Doposud je možno ji 
zhlédnout na internetu pod odkazem www.výstava veliko-
nočních pohlednic pohořelice. Výstava byla poté otevřena až 
11.5., nejdříve do 17.5. Nakonec se nám podařilo prodloužit 
otevření až do 31.5.  s tím , že na předem objednané prohlíd-
ky přišli lidé naposledy 10.6. Účast kolem 100 návštěvníků 
- což bylo vzhledem k  nepříznivé situaci kolem koronaviru 
překvapivé.

4.   Místo slavností města jsme přesto na přání mnoha 
přátel i z daleka uspořádali tradiční výstavu kaktusů a suku-
lentů v přísálí Radnice ve dnech 18.-21.6. Současně jsme na-
posledy otevřeli i prostory Konírny i Pšeničné pro zájemce 
o  rekordní výstavu pohlednic a další naše expozice. Přišlo 
122 lidí a jeden pes – tedy těch registrovaných.

5.   Pak už nastal fofr a zmatky s přípravou na opravu 
střechy Konírny – k 10.7. jsme dostali výzvu k vystěhování 
a  odvozu některých exponátů, takže se pracovalo každý 
den i  na dvě směny. Jen likvidace Velikonoc, nastěhování 

exponátů z  Konírny na Pše-
ničnou – až na výjimky – což 
byla chyba – bylo nám ře-
čeno, že co se neodstěhuje, 
může v  Konírně zůstat!!! Vy-
světlím níže proč.

- Podmínky sklado-
vání v Konírně byly a jsou stále 
katastrofální. Do té doby, než 
byla střecha hotová, tam tek-
lo ze všech stran, nepomohlo 
ani zakrytí nepromokavými 
plachtami, neboť stavbaři si 
z prostor udělali sklad materi-
álu, dílnu a odkladiště všeho, 
včetně lešení. A to bez ohledu 
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na uskladněné exponáty. Obrazová dokumentace je k dis-
pozici.

- V mezičase členové, kteří ze zdravotních důvodů ne-
mohli pomoci s  fyzicky náročnou prací, doma připravovali 
témata k dalším výstavám, plni optimismu – výročí republiky 
spojené se slavnými rodáky, kteří bojovali v obou válkách, vý-
stava fotografi í ptactva zdejšího kraje. Nic z toho se bohužel 
nedalo uskutečnit, nejsou prostory a  do toho se nám opět 
zamotal ten zpropadený virus. Současně probíhala průběžná 
údržba a případné opravy a ošetření exponátů.

6.   Poslední akce 11. - 12. 9. - podzimní výstava výpěs-
tků zahrad a vinohradů, pořádaná Českým zahrádkářským 
svazem Brno – město v kulturním centru Semilasso v Krá-
lově Poli. Kromě kaktusů jsme zde prezentovali město Po-
hořelice a okolí výstavkou historických fotografi í, výkladem 
o historii města i pozváním k návštěvě. Přišlo se podívat ne-
jen na nás, ale i ostatní expozice za dva dny 438 lidí.

Pak už nebylo nic – občasná kontrola v prostorách Pše-
ničné, boj s myší invazí, postupné jednání se zainteresova-
nými stranami, aby nedošlo k dalšímu poškození inventáře 
v  Konírně a  čekání na přidělení dotace na činnost v  roce 
2021 – jinak i tak budeme muset přerušit fungování spolku 
na dobu neurčitou... Celkem jsme k datu 31. 12. odpracovali 
dobrovolně i z přinucení a zadarmo 1441 hodin. Nepočítá-
me-li výstavy konané mimo prostory v Pohořelicích (Výsta-
viště, Semilasso) tak jsme přivítali asi 895 návštěvníků, což 
jest méně než polovina za rok 2019.

V průběhu roku se nám podařilo navázat styky s mno-
hými institucemi v  rámci vzájemné spolupráce, výměny 
informací a zkušeností i případné pomoci s propagací – na-
mátkou: Muzeum Mikulov, Muzeum a MÚ Oslavany, Retro-
muzeum Brno, Technické muzeum města Brna, Muzeum 
trampingu Brno, Muzeum Hradec Králové, zámek Náměšť n. 
Oslavou, Country radio Brno, regionální kulturní informační 
centra i mnohé soukromé osoby.

A nyní současné informace:
- Jak již bylo zmíněno výše – Konírna je již pod stře-

chou, ovšem situace uvnitř je pořád a dlouho bude zoufalá. 
Nevíme, proč jsou poškozené krycí plachty skříní a exponá-

tů (někdo tam něco hledal?). Demontáž našeho osvětlení 
zatím skončila tak, že jsme stačili odnést jen 2 refl ektory, 
ostatních 5 je kde? Dodnes si vyčítáme, že jsme se nechali 
ukecat a nechali to vše tam. Co teď s tím, kam to dát, co se 
dá ještě zachránit, co skončí ve sběrném dvoře (což nám mi-
mochodem kdysi doporučila jedna “chytrá” paní z MěÚ)?!

- Při vykopávání pro kladení kabelů jsme zachránili 
docela dost zajímavých střepů keramiky a skla, bohužel nic 
kompletního, poněvadž krumpáče nejsou vhodným nástro-
jem k archeologickému průzkumu. Ale nálezy budou sou-
částí našich sbírek.

- Další téma – podkroví Konírny – bude zatepleno, 
bude tam zavedeno osvětlení. Jak bude zajištěn přístup 
z prostor bývalé sběrny oprav a čištění oděvů? Zatím je tam 
díra – údajně pro schodiště. Nebylo by vhodnější nainstalo-
vat výtah – jednak pro plánované stěhování našeho depo-
zitu exponátů, případně využití prostor pro výstavní účely. 
Invalidé, vozíčkáři, matky s kočárky i tak (zatím?) doposud 
nemají bezbariérový přístup ani do Pfannu!!! Co bude po-
tom, až někdy bude Konírna hotová – toť otázka, na niž už 
drahnou dobu není odpověď...

- Záležitost Pšeničná – kdy bude hotová izolace stře-
chy mezi Konírnou a hasičskou expozicí? Chtěli bychom tu 
místnost uvést do původního stavu, ale zatím to nelze. Byly 
nám konečně vyklizeny prostory přístavku na dvoře, ovšem 
bez dveří, takže jsou přístupny kdykoliv a komukoliv. S po-
vděkem jsme uvítali uvolnění bývalého skladu SVČ – ale 
aby to nebylo jednoduché – bez elektřiny, tím pádem i bez 
osvětlení, navíc zadní stěna má trhlinu, nejspíš proto, že za 
ta léta nestarání se strom za tou zdí prorostl do základů i do 
stěny. Takže prostory máme, ale bez nutných oprav k niče-
mu.

Je docela možné, že až se dostane Pohořelický zpravodaj 
do schránek, bude již něco nepravdou, což bychom si jen 
přáli. Nu, uvidíme...

Mějme se i nadále rádi, buďme k sobě ohleduplní, slušní 
a přejme si navzájem jen to dobré!

S pozdravem – myslete pozitivně a buďte negativní!!!
Ing. Jindřich Benkovič, 

předseda Muzejního spolku

S bolestí v srdci vám oznamujeme, že nás navždy opustila naše milovaná maminka, ba-
bička, prababička a praprababička, paní Emílie Minářová.

Odešla náhle po krátké nemoci v sobotu 9. ledna 2021 ve věku nedožitých 99 let.
Jménem veškerého příbuzenstva
dcera Zdeňka s rodinou a dcera Miluše s rodinou
vnuci Věra, Jaroslav, Dana, Eva, Karel a Luboš s rodinami
pravnuci a pravnoučata
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INZERCEVZPOMÍNKA
Dne 19.1.2021 by se pan  Vladi-

mír Vervalter dožil 80 let. Dne 
26.2.2021 uplyne 23 let od jeho 
úmrtí.   Vzpomínají manželka 
a děti s partnery.

VZPOMÍNKA
Dne 21. 1. 2021 by oslavila své 80. narozeniny naše maminka, teta, babička a skvělá žena, 

paní Jana Křížová. Budeme rádi, když si s námi vzpomenete na tuto jedinečnou dámu. 
Stále vzpomínají a všem, co vzpomenou s nimi děkují děti Jana, Libuše a Josef s rodinami. 

VZPOMÍNKA
Kdo v srdcích žije, neumírá…

Dne 31. ledna uplynulo 10 let, co 
nás navždy opustil náš milovaný 
manžel, tatínek a dědeček, pan     

František Denemark

S láskou stále vzpomínají manžel-
ka Ludmila a děti s rodinami.
Děkujeme všem, kteří si vzpome-
nou s námi.
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Zveme vás do nově 

otevřené kavárny 

M Caff e 
na autobusovém 

nádraží. 

V  nabídce pro vás 
máme chlebíčky, zákus-
ky, saláty a  pomazánky, 
vše naší výroby. Dále na-
bízíme ke svačině peči-
vo, cukrovinky, jogurty, 
teplé nápoje a jiné. Kávu 
vám připravíme ze zrn 
z  místní pražírny. V  létě 
se můžete těšit na do-
mácí zmrzlinu z čerstvé-
ho ovoce. 

Otevřeno 

PO-PÁ 5.00 – 19.00, 
SO 8.00 -12.00, 
NE 15.00 – 19.00. 

Nabízíme také služby 
TIPSPORTU.


